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...از میان خبرها ...خبر
 در جلسه کارگروه احیای

 تالاب هامون انجام شد
تدوین پیش نویس تفاهم نامه 

مدیریت جامع تالاب هامون
گروه شهرستان ها- پیش نویس تفاهم نامه مشترک 
مدیریت و حفاظت پایدار تالاب هامون با حضور نماینده 
دفتر حفاظت از تالاب های ایران و فرمانداران سیستان 
تدوین شد. به گــزارش »خــراســان« مدیرکل حفاظت از 
محیط زیست سیستان و بلوچستان روز گذشته در کارگروه 
احیای تالاب هامون استان که در سالن جلسات استانداری 
برگزار شد، گفت: پیش نویس تفاهم نامه مشترک مدیریت و 
حفاظت پایدار تالاب هامون با حضور نماینده دفتر حفاظت 

از تالاب های ایران و فرمانداران سیستان تدوین شد.
»نیره پورملایی«  افزود: با توجه به عکس ها و نقشه های 
هوایی از سال 92 تا 96  در اردیبهشت امسال نسبت به 
مدت های مشابه سال های گذشته تالاب هامون بیشترین 
حجم آبگیری را داشت. وی با بیان این که حدود 30 تا 40 
درصد تالاب هامون آبگیری شده است، تصریح کرد: احیای 
پوشش گیاهی مناسب در هامون صابوری و هامون هیرمند 
اتفاق افتاد اما متاسفانه هامون پــوزک امسال آبگیری 
مناسبی نداشت.وی گفت: رهاسازی اولین مرحله حق 
آبه تالاب هامون از محل چاه نیمه ها به میزان 30 میلیون 
مترمکعب در تیرماه انجام و احیای پوشش گیاهی بومی 

)نی( نیز در این 6 ماه انجام  شد.  

توجه بر رویکرد زیست بومی	 
ــران نیز در این  مدیرملی طرح حفاظت از تــالاب های ای
جلسه گفت: در طرح حفاظت از تالاب های ایران معرفی 
رویکردهای جدید مدیریتی در حوزه تالاب ها شروع شده 
است که تالاب هامون نیز یکی از این حوزه ها به شمار می 
رود. »ابوالفضل آبشت« عنوان کرد: یکی از رویکردهای 
جدید مدیریتی که در کشورهای دیگر تمرین شده رویکرد 
زیست بومی بوده اســت.وی با بیان این که محور رویکرد 
زیست بومی حفظ و احیای محیط زیست در کنار حفاظت 
است، تصریح کرد: زمانی این طرح موفق خواهد بود که بهره 
برداری از اکوسیستم و خدمات اکوسیستم در منطقه ترویج 
داده شود. در سال های پیش فقط حفظ محیط زیست رایج 
بود و کسی اجازه بهره برداری و ورود به آن را نداشت اما در 
دنیا تجربه شده است که رویکردی که فقط حفاظتی است 
موفق نیست. وی عنوان کرد: وقتی که منافع جامعه محلی 
در نظر گرفته نمی شود و به جای آن منافع دستگاه های 
اجرایی اولویت داشته باشد به طور قطع تضاد منافع بین 
سازمان محیط زیست و بهره برداران تالاب ایجاد می شود.

 مدیرملی طرح حفاظت از تالاب های ایران با اشاره به این 
که  هدف از  حفظ تالاب ها در سال های اخیر و استقرار 
آن، رویکرد جدید مدیریتی و نهادینه سازی آن بوده است 
خاطرنشان کرد: این رویکرد به این معناست که در کنار 
حفاظت، بهره بــرداری خردمندانه نیز برای مردم قائل 
شویم. وی تصریح کرد: این بهره برداری از محیط زیست 
نباید به قیمت تخریب محیط زیست تمام شود در واقع 
وقتی به جامعه محلی اجازه بهره برداری می دهیم از آن 
جایی که معیشت مردم به تالاب گره می خورد خودشان از 
محیط زیست حفاظت می کنند. وی با بیان این که اگر به 
محیط زیست از سوی مردم آسیبی برسد زندگی خودشان 
خراب می شود ادامه داد: بنابراین بهترین محافظان محیط 

زیست، خود مردم هستند. 

در جلسه دوم رسیدگی به پرونده همدستان زنجانی مطرح شد: 
امضای 4 وزیر    ورد پای داماد اردوغان در پرونده بابک زنجانی 

نماینده شرکت نفت: پول فروش یک محموله خرج خرید کارخانه برای یک زن و شرکت حمل و نقل برای داماد اردوغان شد 

دومین جلسه از دور دوم رسیدگی به پرونده فساد نفتی دیروز برگزار شد. در این 
جلسه، متهم ردیف دوم و وکیل مدافع وی به دفاع از خود پرداختند. امضای سه 
وزیر وقت برای واگذاری نفت به زنجانی، صرف پول نفت برای خرید یک کارخانه 
آلومینیوم به نام یک زن و خرید یک شرکت حمل و نقل برای داماد اردوغان رئیس 
جمهور ترکیه، از نکات قابل توجه مطرح شده در این جلسه دادگاه بود.به گزارش 
فارس، دیروز دومین جلسه رسیدگی به اتهامات متهمان ردیف دوم و سوم پرونده 
فساد نفتی برگزار شد و در آن مهدی شمس متهم ردیف دوم و وکیل مدافع وی به 

بیان دفاعیات خود پرداختند.

متهم: 2.5 سال انفرادی بودم، قاضی: جایگاهی که شما دارید من در 	 
خانه نداشتم

شمس متهم ردیف دوم خطاب به قاضی گفت: شما روز گذشته عنوان کردید که 
سه سال پیش به من گفته اید پول را برگردان و من هم قول همکاری دادم، گفتید 
سند آماده داری و من گفتم تلاش می کنم، اما خبری نشد. من که رها نشدم 
و حتی دو سال و نیم است در انفرادی هستم و نمی توانم با فرزندانم که برخی 
کلمات فارسی را نمی دانند انگلیسی صحبت کنم.وی سپس با اشاره به ماجرای 
همکاری خود در خصوص این پرونده گفت: من داوطلبانه برای حل مشکلات 
نفتی آمده ام و حتی در آن دوران تلفنی با یکی از مسئولان نظام صحبت کردم 
و خودم صدای دادستان را شنیدم که به من امان دادند.در این لحظه قاضی 
مقیسه در واکنش به این سخنان متهم گفت:  جایگاهی که شما دارید من در 
خانه ام ندارم، شما در بهترین وضعیت به سر می برید و ملاقات دارید، دادستان 
هرگز به شما امان نامه نــداده، شما اعضای باند اخلال گران باند اقتصادی 

هستید، بنابراین خودتان را آدم عادی جلوه ندهید.

متهم: تابعیت خارجی را با اجازه مقامات گرفتم	 
در ادامه این جلسه، مهدی شمس در خصوص اظهارات قاضی که عنوان داشت 
در حالی نفت در اختیار وی قرار گرفته است که وی تابعیت انگلیسی دارد، اظهار 
کرد: من تابعیت خارجی ام را با اجازه مقامات گرفتم و اگر صلاح دانستید دلیل 
آن را خصوصی می گویم. وی در ادامه با اشاره به فشارهای روانی خود و بیان 
این که من مصداق چوب دو سر طلا شدم، ادامه داد: من سه بار به حد خودکشی 
رسیدم. همچنین به من اجازه داشتن وکیل را ندادند. قاضی در پاسخ به وی 
اظهار کرد: قانون انفرادی را منع نکرده است. حبس انفرادی هم مربوط به 
دوره تحقیقات مقدماتی بود که اسرار نظام مطرح می شد. شما تبلیغ علیه نظام 
نکنید. در این لحظه وکیل متهم خطاب به قاضی مقیسه گفت: آقای قاضی! من 

حتی امروز هم نمی توانم با موکلم صحبت کنم.

نماینده دادستان: 277 نفر به جز شخص بازپرس مسیر بازجویی را پیش 	 
بردند

مهدی شمس در ادامه دفاعیات خود اظهار کرد: اگر زنجانی دروغگوست، چرا 
وقتی نوبت به من می رسد به حرف هایش استناد می کنید؟ عوامل اصلی رها 
شده اند و افراد عافیت طلب در کناری نشسته اند و من را که احساس مسئولیت 
می کردم ، زندانی کردید؟ در حالی که شرایط کشور را طی سال های 91 و 92 
به کلی نادیده گرفته اید.در این لحظه قاضی  گفت: افراد عافیت طلب و عوامل 
اصلی چه کسانی هستند؟ هر کسی هست بگویید، منتها اگر کسی را متهم کنی 

و نام کسی را بدون سند بیاوری باید پاسخگو باشی.شمس در پاسخ گفت: من 
براساس حکم دیوان حرف می زنم. سؤال من از دادگاه این است من در کدام 

شرکت زنجانی مدیر، عضو هیئت مدیره، سهامدار یا صاحب امضا بودم؟
در این لحظه نماینده دادستان در پاسخ به اظهارات متهم ردیف دوم گفت: 
علی رغم همکاری کامل دادستانی، وزارت نفت و ضابطین، هیچ نتیجه ای در 
راستای استرداد اموال بیت المال صورت نگرفته است. کسی که تحت فشار 
باشد نمی تواند روزی صد مرتبه استدلال و لایحه بنویسد.نجفی گفت: این 
پرونده جزو معدود پرونده هایی است که به غیر از بازپرس، 277 نفر دیگر در آن 
بازجویی کرده اند.وی خطاب به متهم ادامه داد: دیوان عالی کشور در رأی خود 
گفته که شمس و فلاح تأثیر بسزایی در معرفی زنجانی به مسئولان نظام و اغفال 

و تبانی فعالانه داشته اند. مدام نگویید من نقشی ندارم.

متهم: بانک مرکزی و چهار وزیر بانک FIIB را تأیید کردند	 
در ادامه این جلسه، قاضی مقیسه خطاب به متهم گفت: شما تنها کسی هستید 
که با آقای »و.د« مدیرعامل صندوق بازنشستگی کارکنان نفت و همچنین آقای 
»ن.م« رابطه داشته اید. اینها زنجانی ارزفروش را که هیچ امکانی برای فروش 
نفت نداشت  نمی شناختند و شما بودید که توانایی های کاذب این فرد را به 
وزارت نفت معرفی کردید.وی افزود: شما قرارداد 3 میلیون بشکه نفت را با 
صندوق بازنشستگی منعقد کردید. در این لحظه شمس پرسید، آیا من قرارداد 
را منعقد کردم؟ قاضی در پاسخ گفت: با همکاری شما صورت گرفت و نفت هم 
تحویل شما داده شد. شما به عنوان کارشناس کشتیرانی سابقه دوستی با این 
افراد را داشتید و صریحاً گفته اید که نفت را گرفته اید.شمس ادامه داد: یک 
محموله نفتی که حمل می شود زنجیره دارد، انبارها را منفرد اجاره کرد و من 
اصلًا به آنجا نرفتم. بانک FIIB را بانک مرکزی و چهار وزیر تأیید کرد، اینها را من 

باید پاسخگو باشم؟

متهم: من در قسمت فرست کلاس هواپیما می نشستم، بابک زنجانی در 	 
قسمت اقتصادی!

در ادامه قاضی مقیسه خطاب به متهم ردیف دوم،  گفت: شما بودید که پول نفت 
بیت المال را در جهت خرید هواپیمای اونرایر و هواپیماهای دیگر هزینه کردید، از 
وجه حاصل از فروش نفت به حساب شرکت HK واریز نشده است. متهم در پاسخ 

گفت: من کارگزار بودم و از کارفرمای خودم دستور می گرفتم.

قاضی مقیسه گفت: شما اگر شریک نیستید چه کاره اید که با پول نفت بیت المال 
به دستور زنجانی هواپیما می خرید و 49 درصد از سهام شرکت هواپیمایی 
اونرایر ترکیه به لحاظ تابعیت انگلیسی شما به نام شخص شما ثبت می شود؟ 
شما شریک این معاملات، تقلب ها و  کلاهبرداری ها هستید. علاوه بر 49 
درصد سهام هواپیمایی اونرایر مابقی سهام که به نام فردی به نام قدرت بوده باز 
شما از طرف ایشان وکالت دارید که هر کاری خواستید درباره آن سهام انجام 
دهید.متهم در پاسخ گفت: این چیزی که شما می گویید بحث مدیریتی است و 
من در قالب یک امانت نامه موضوع را پیگیری کردم و بحث سهامداری نیست، 
سهام ها برای شخص زنجانی بوده است.متهم ادامه داد: اینکه می گویید من 
زنجانی را به آقای »و.د« معرفی کردم و حاضرم این موضوع را روبه رو کنم، خود 
آقای »و.د« گفتند که زنجانی مورد تأیید وزیر نفت است و در سال 87 ارز جابه جا 
کردند. قاضی گفت: سال 87 ارز جابه جا کرده، اما بحث نفت با شما شروع شده 
است. بابک نفت  فروش نبود بلکه فقط یک ارزفروش بوده است.مهدی شمس 
در ادامه دفاعیات خود با انتقاد از متن کیفرخواست اظهار داشت: به عنوان 
مثال چرا نامه بابک زنجانی را درکیفرخواست مطرح کرده اید اما پاسخی که 
من به این فرد داده ام در کیفرخواست نیامده است. وی ادامه داد: من در پاسخ 
به بابک زنجانی گفتم زمانی که با شما آشنا شدم شما در قسمت اقتصادی 
هواپیما می نشستید و من در قسمت فرست کلاس. من حتی عکس منزل خود 
را در لندن گرفتم و به بابک زنجانی نشان دادم که بعدا نگوید شمس از طریق 

من پولدار شده است.

نماینده شرکت نفت: پول نفت نصیب یک زن و داماد اردوغان شد	 
در ادامه رسیدگی به اتهامات همدستان بابک زنجانی، نجفی نماینده دادستان 
در خصوص تحویل محموله های نفتی به شمس اظهار داشت: بین شرکت 
نفت و بابک زنجانی صحبت می شود که ما بار را تحویل چه کسی بدهیم و بابک 
زنجانی می گوید که بار را تحویل آقای شمس بدهید . شرکت نفت می گوید که 
ما این آقا را نمی شناسیم و یک نامه بدهید و معرفی کنید که ما این محموله را به 
آقای شمس بدهیم.شمس در این لحظه پاسخ داد و خود را تنها حمل کننده و نه 
فروشنده عنوان کرد.در ادامه مهدوی نماینده شرکت نفت نسبت به دفاعیات 
متهم اعتراض  و اظهار کرد: متأسفانه به جای اینکه پول نفت به خزانه واریز شود 
صرف خرید کارخانه آلومینیوم به نام یک زن شده است که حتی جواب ما را 
نمی دهد. پول نفت که قرار بود به خزانه واریز شود صرف خرید شرکت حمل و 
نقل برای داماد آقای اردوغان شد. حتی تمام کسانی که با شما شراکت داشتند 
با تبانی سهام 51 درصد شرکت هواپیمایی را فروختند و به نحوی سر شما کلاه 
گذاشتند. شمس در پاسخ به این سوال قاضی مبنی بر این که چرا بابک زنجانی 
را به مسئولان جور دیگری  معرفی کرده است و چرا قبل از همکاری، تحقیق 
نکرده است که زنجانی اصلًا در مالزی بانک ندارد، گفت: من این کار را نکردم 
و این فرد را به جز به مسئول صندوق بازنشستگی نفت که در یک جلسه حضور 
داشتند، به کسی معرفی نکرده ام. به من می گویند که فلان بانک وجود نداشته و 
مدارک جعلی بوده است. می گویند الی سی ها جعلی بوده است پس چرا شرکت 
نفت اعتبار سنجی نکرده است؟ قاضی مقیسه پاسخ داد و گفت: چون به شما و 

اعتبار سابقه کارتان در نظام اعتماد کرده اند.
شمس در ادامه دفاعیات خود افزود: وقتی دیدم که در کشور از این فرد حمایت 

می شود چگونه باید می فهمیدم که زنجانی کلاهبردار است؟

وزارت علوم اعلام کرد: 
تایید هزار و 540 رشته محل 

 کارشناسی ارشد دانشگاه آزاد 
برای سال تحصیلی 96-97

  وزارت علوم، تحقیقات و فناوری اعلام کرد: از مجموع دو 
هزار و 780 رشته محل بازنگری شده در مقطع کارشناسی 
ارشد دانشگاه آزاد اسلامی، تعداد یک هزار و 541 مورد 
فقط برای یک بار پذیرش در سال تحصیلی 97-96 مورد 

تایید قرار گرفت.
به گزارش ایرنا، وزارت علوم دیروز یکشنبه در اطلاعیه ای 
اعلام کرد: در پی انتشار اخبار متفاوت، متناقض و بعضا 
نادرستی که از سوی افراد حقیقی و یا حقوقی در خصوص 
رشته محل های کارشناسی ارشد دانشگاه آزاد اسلامی 
در رسانه ها منتشر شده بود، به اطلاع می رساند که از 
مجموع دو هزار و 780 رشته محل بازنگری شده در مقطع 
کارشناسی ارشد دانشگاه آزاد اسلامی، تعداد هزار و 541 
مورد فقط برای یکبار پذیرش در سال تحصیلی 96-97 

مورد تأیید قرار گرفت.
ــورای  ــای مــصــوب ش ــن تصمیم بــر اســـاس شــاخــص ه ای
گسترش آموزش عالی با شرایط موجود اتخاذ شده و صرفاً 
مستندات خود اظهاری دانشگاه آزاد اسلامی مبنی بر 
داشتن حداقل سه استادیار تمام وقت و مرتبط ، ملاک 
عمل بــوده است لذا مقرر شد، صحت مستندات ظرف 
45 روز از این تاریخ بررسی شود.برای همراهی و کمک 
به داوطلبان و بر اساس هماهنگی های به عمل آمده با 
ــوزش کشور، مهلت انتخاب رشته  سازمان سنجش آم
داوطلبان دانشگاه آزاد اسلامی تمدید شده است.مرجع 
رسیدگی به درخواست توسعه رشته ها در تمام زیرنظام ها 
اعم از دولتی، غیر انتفاعی، پیام نور، دانشگاه آزاد اسلامی 
و... دفتر گسترش آموزش عالی است و بر اساس مصوبات 
این شورا در خصوص توسعه رشته ها تصمیم گیری می 
شود.براساس اطلاعیه وزارت علوم، اخبار منتشره در 
رسانه ها و یا اظهارات افراد اعم از حقیقی و یا حقوقی که 
نافی این فرایند تلقی شود، وجاهت قانونی ندارد.تمدید 
کدرشته های امسال برای سال آینده منحصراً با رعایت 
ــوزش عالی  ــورای گسترش آم شاخص ها و مصوبات ش
خواهد بود لذا مقتضی است دانشگاه آزاد اسلامی با توجه 
به فرصت کافی موجود تا سال آینده، پیش بینی لازم را 
برای احراز شرایط مصوب برای هر یک از رشته محل های 

مورد درخواست در مقاطع مختلف داشته باشد.
وزارت علوم در اطلاعیه خود از معاونت آموزشی دانشگاه 
و موثری در بررسی  آزاد اسلامی که همراهی خــوب 

درخواست ها داشته است، تشکر کرد.


